
PROTOKÓŁ  Nr 20/2011
          z posiedzenia  Komisji O światy, Kultury i Zdrowia

 z dnia  26 wrze śnia 2011r.
Obecni:

1. Tadeusz Sasin                          - Przewodniczący Komisji
2. Robert Szydlik                         - Zastępca Przewodniczącego
3. Włodzimierz Fydryszek           - Członek Komisji
4. Stefan Mikiciuk          - Członek Komisji
5. Kamil Laskowski          - Członek Komisji

Goście:
1. Waldemar Banaszek – Zastępca Burmistrza
2. Henryk Wysocki – Dyrektor CK
3. Dariusz Kur – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług
4. Bogusława Boguszewska – Dyrektor Biblioteki Publicznej w Tłuszczu
5. Agnieszka Szyszkowska – Pracownik OPS
6. Włodzimierz Romański – Sołtys sołectwa Jarzębia Łąka

Porządek:

1. Informacja o spotkaniach kulturowych. 

2. Informacja o uroczystościach organizowanych przez Centrum Kultury. 

3. Wypoczynek wakacyjny dzieci i młodzieży. 

4. Sprawa boiska w Jarzębiej Łące.

5. Sprawy różne.

Proponowany porządek został przyjęty.

Ad 1. i Ad.2

Przewodniczący Komisji przedstawił uwagi dotyczące uroczystości, które 
odbyły się w ostatnim czasie w Gminie Tłuszcz. Radny Sasin , odwołując się do 
Dożynek Gminnych w Stryjkach, zwrócił uwagę na poniższe aspekty:

� zabezpieczenie sceny dla występujących; 
� spożywanie alkoholu przez młodzież;
� charakter dożynek - były wesołe i ciekawe, ale mało rolnicze;
� brak informacji o sołtysach i starostach;
� brak informacji o płodach rolnych.

Następnie Przewodniczący Komisji zwrócił uwagę, że podczas uroczystości na 
Konarach, upamiętniających kolejną rocznicę wybuchu II wojny światowej, 
orkiestra zasłaniała pomnik, który się tam znajduje. Powiedział też, że po 
„Pożegnaniu Lata” na Ogródku Jordanowskim do późnych godzin nocnych po 
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mieście wałęsała się pijana młodzież.

Pan Henryk Wysocki powiedział, że w przyszłości zadba o to, żeby scena na 
różnych uroczystościach była lepiej zabezpieczona. Pan Wysocki wyjaśnił, że 
obejmując stanowisko Dyrektora Centrum Kultury w maju nie miał zbyt dużo 
czasu na kwestie organizacyjne dożynek, w tym m.in. na wielkość sceny, gdyż 
takie uroczystości, a także inne imprezy, organizuje się z dużym 
wyprzedzeniem. Jeśli chodzi o pijaną młodzież, to Dyrektor powiedział, że 
oprócz drobnych incydentów, wszystko było w porządku. Podczas dożynek 
zapewniono ochronę i patrole policyjne. Celem organizatorów jest zapewnienie 
bezpieczeństwa na terenie imprezy, natomiast poza jej terenem jest to już sprawa 
policji. Podobnie sytuacja przedstawia się, jeśli chodzi o „Pożegnanie Lata” w 
Ogródku Jordanowskim, które Dyrektor uznał za bardzo udane, również pod 
kontem zachowania się młodzieży. Co do uroczystości w Konarach, które 
odbyły się 2 września, Dyrektor zaznaczył, że warunki geodezyjne tego miejsca 
są takie a nie inne i skoro Gmina organizuje takie uroczystości, to Burmistrz, 
Kombatanci, Radni czy zaproszeni goście powinni zajmować honorowe miejsca 
przy pomniku. Jeśli są jakieś krytyczne głosy mieszkańców, co do organizacji 
różnych uroczystości, powinni zgłosić uwagi na piśmie, aby można było się do 
nich ustosunkować. Pan Wysocki odniósł się jeszcze do uwag o braku 
podziękowań na dożynkach. Powiedział, że jest to impreza rolnicza, dla ludzi, a 
podziękowania nie muszą być wyartykułowane podczas imprezy. Takie 
podziękowania kieruje się do osób zaangażowanych w przygotowania po 
imprezie. W lokalnej prasie ukazały się już podziękowania od dyrektora 
Jurkowskiego i ukarzą się również od dyrektora Centrum Kultury. 

Przewodniczący Komisji powiedział, że nie potrafi zrozumieć, dlaczego 
wystawy płodów rolnych nie zostały docenione w prasie. 

Pan Henryk Wysocki powiedział, że prasa pisze to, co chce pisać i nie ma na to 
wpływu. Jego zdaniem można zrobić konkurs na cokolwiek, skoro na konkurs 
wieńca z 28 sołectw w Gminie zgłasza się tylko kilka. Dodał, że gdyby chciało 
się zareklamować swoją wystawę, to każdy sam powinien ją zaprezentować. 
Dyrektor CK powiedział też, że te różne uwagi i dyskusje są budujące, 
konstruktywne i potrzebne. Dożynki w 2012 roku będą organizowane już w 
marcu. 

Przewodniczący Komisji zapytał o uroczystości organizowane w dniach 4 i 15 
października.

Pan Henryk Wysocki odpowiedział, że 4 października odbędzie się Inauguracja 
Roku Akademickiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku i organizacją tej imprezy 
zajmuje się Pani Katarzyna Rostek. 15 października natomiast odbędzie się 
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Koncert Chwalebny błogosławionemu Janowi Pawłowi II. Program tej imprezy 
przedstawia się następująco:

���� występ Chóru Lux Mea;
���� projekcja filmu o historii pontyfikatu Jana Pawła II;
���� koncert trzech tenorów;
���� wystawa poświęcona życiu i kapłaństwu Jana Pawła II przygotowana 

przez Pana Tadeusza Sasina.

Pani Bogumiła Boguszewska powiedziała, że w 2012 roku Biesiady z Książką 
będą organizowane tylko przez Bibliotekę. Pani Boguszewska zapytała Pana 
Sasina, czy udostępni pomieszczenia w muzeum na sprzedaż książek.

Radny Sasin odpowiedział, że już dawno mówił, że Biesiady z Książką powinny 
odbywać się w bibliotece.

Dyrektor Centrum Kultury zasugerował, aby zrobić budżet biblioteki na 
przyszły rok i opracować koszta. 

Pani Boguszewska zapytała czy komisja nie ma nic przeciwko tej propozycji.

Komisja nie zgłosiła sprzeciwu.

Radny Laskowski zapytał Dyrektora CK, czy wiadomo coś więcej w temacie 
Pawilonu i czy Dyrektor uczestniczył w jakichś rozmowach dotyczących tego 
tematu. 

Dyrektor CK odpowiedział, że nic więcej w temacie Pawilonu nie wie, oprócz 
informacji uzyskanych na sesjach czy komisjach. Dodał, że swoją pracę wykona 
w każdym powierzonym mu miejscu. 

Radny Mikiciuk powiedział, że nie zgadza się z tym, że kulturę można zrobić za 
niewielkie pieniądze. Jako przykład podał Chór Lux Mea, który liczy 42 osoby, 
a wyjazdy chóru to dość duży wydatek. Radny poprosił, aby mieć na uwadze 
zabezpieczenie środków w kwocie 20 000 zł na wyjazdy chóru. Pan Mikiciuk 
zapytał też o Orkiestrę Dętą działającą przy CK.

Dyrektor CK odpowiedział, że orkiestra spotyka się na próbach dwa razy w 
tygodniu. Dyrektor dodał, że trzeba zapewnić orkiestrze nowe stroje. Pan 
Wysocki poruszył jeszcze temat Teatru Młodzieżowego. Dzień wcześniej 
wystawiono sztukę teatralną i zdaniem Dyrektora warte jest, aby ta grupa została 
doceniona i dostała jakieś środki na dalszą działalność. 

Ad 4.
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Pan Włodzimierz Romański poruszył problem działalności kulturalnej w 
Jarzębiej Łące i poprosił komisję o potraktowanie tej sprawy poważnie. Sołtys 
zasugerował, aby w Jarzębiej Łące powstało miejsce, gdzie ta działalność 
kulturalna mogłaby się rozwijać. Na terenie Jarzębiej Łąki jest działka, którą 
można by w tym celu wykorzystać. Sołtys dodał, że Pani Agnieszka 
Szyszkowska, wraz z kilkoma innymi osobami, wyszła z pomocą radzie 
sołeckiej, aby w tej sprawie działać. Pan Romański powiedział, że rada sołecka 
chciałaby stworzyć Bibliotekę Plus, gdyż dotychczasowa lokalizacja i warunki 
są bardzo złe oraz toczy się sprawa spadkowa tej nieruchomości. Sołtys dodał, 
że poprzedni fundusz sołecki miał zostać przeznaczony na projekt jakiegoś 
budynku, który spełniałby warunki obiektu kultury wiejskiej. Z informacji 
uzyskanych przez Pana Romańskiego wynika, że można wykonać projekt wraz 
z pozwoleniem na budowę za 600 zł za m2 .

Pani Agnieszka Szyszkowska przedstawiła pomysł dotyczący działań 
kulturalnych w Jarzębiej Łące. Pani Szyszkowska powiedziała, że w pierwszej 
kolejności planowane jest zrobienie placu zabaw na terenie działki jednego z 
właścicieli. Można pozyskać środki z LGD, lecz potrzebne będzie 
prefinansowanie Gminy. 

Pan Romański dodał, że niezbędne jest złożenie wniosku do Gminy o 
dofinansowanie tego placu zabaw.

Pani Szyszkowska poruszyła kwestię wniosku o utworzenie Biblioteki Plus na 
placu gminnym w Jarzębiej Łące. Powiedziała, że trzeba mieć 60% wkładu 
własnego, który mógłby stanowić właśnie ten plac gminny. Na tę bibliotekę 
można pozyskać środki w wysokości od 200 tys. zł do 1 mln zł, jednak są to 
środki twarde. Pani Szyszkowska uważa, że można spróbować złożyć taki 
wniosek i wybudować bibliotekę. W wybudowanym budynku można by było 
również zrobić świetlicę. Pani Szyszkowska dodała też, że wnioskować do 
Ministerstwa o utworzenie takiej biblioteki może tylko biblioteka główna, czyli 
w tym wypadku Biblioteka Publiczna w Tłuszczu.

Komisja popiera inwencję złożenia wniosku.   

Radny Kur, poruszając temat boiska w Jarzębiej Łące, powiedział, że to było 
błędne zagospodarowanie środków, gdyż nic nie działa. 

Radny Sasin zasugerował, aby wyjechać w teren i spotkać się z radą sołecką na 
miejscu. 

Ad 5.
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Przewodniczący Komisji powiedział, że komisja rewizyjna poprosiła o 
zapoznanie się z protokołem z kontroli w placówkach oświatowych. Radny 
Sasin poruszył też temat konkursu na organizacje pozarządowe. Przewodniczący 
Komisji wyraził ubolewanie, że Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Tłuszczańskiej 
zostało zlekceważone i dostało minimalne dofinansowanie na swoje działania.

Przewodniczący Komisji złożył wniosek w sprawie:

Przekształcenia Placówki Towarzystwa Przyjaciół Ziemi Tłuszczańskiej w 
Placówkę Miejską.  

Radny Fydryszek powiedział, że dyrektorzy szkół zgłaszają problem płatności 
za wyjazdy sportowe (konkursy itd.), które nie mogą być opłacane z funduszu 
szkoły, tylko z komitetu rodzicielskiego.

Następne posiedzenie komisji zostało ustalone na dzień  10 października 2011r.  

o godz. 15.00.

Na tym protokół zakończono.

                                                                       Przewodniczący Komisji

Tadeusz Sasin

1. Dokument utworzony przez: Karolina Gajcy

2. Data utworzenia dokumentu: 30.9.2011r.
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